



# 扶康關愛家庭通訊

## Family Care Homes Newsletter



## 關愛家庭活動簡介

### Brief Introduction of Family Care Home Activities

#### 關愛家庭旅行

關愛家庭旅行於本年5月假香港濕地公園舉行。當日，關愛家庭成員、家屬、職員和義工乘坐旅遊巴士，到達位於天水圍的濕地公園。活動中，他們一面欣賞大自然的景致，一面置身翠綠的園林和享受清新鮮的空氣，令他們倍感身心舒暢。此外，家庭成員亦藉著是次活動，促增進了彼此的溝通和了解，而家屬與成員有相聚的時刻，更是樂也融融！

#### Picnic of Family Care Homes

A picnic was held in Hong Kong Wetland Park in May 2018. The family members of our family care homes, their relatives, our staff and volunteers went to Tin Shui Wai by coach. Everyone enjoyed the natural scenery, the green trees and fresh air there, and the participants felt comfortable together. Better relationships among the family members and their relatives were fostered through this activity.



## 扶康 2018 社區日

於 9 月 7 日至 8 日，扶康會假康復中心舉行「扶康 2018 社區日」。關愛家庭透過其中一個展館，介紹服務的特色。活動當日，家庭成員與參觀者分享了他們的生活照片，及共同參與層層疊的遊戲，體現了社區共融的樂趣。現時，本會共有三所關愛家庭，分別為邂逅軒、婉明軒及超瑩軒。關愛家庭突破了固有服務的框架，以「家庭」為本位，有別於傳統院舍集體生活的模式。在家庭中，服務使用者的身份是家庭成員，而照顧者為兄長和家姆。雖然，大家並沒有血緣關係，但彼此仿如家人般一起生活。

## Fu Hong Community Day 2018

Fu Hong Community Day 2018 was held from 7 to 9 September at our Aberdeen Rehabilitation Centre. Our Family Care Home service was promoted to the public through one of the exhibition booths. Our family care home members shared photographs of their lives and played LATTJO with visitors thus giving them an experience of social inclusion. Currently, we have three family care homes, namely Encounter Family, Splendor Family and Radiance Family. This service is a breakthrough from the traditional service framework and different from hostel life as it uses the concept of "Family" model. Our service users are considered the family members, while "Elder Brother" and "Housemother" are the care givers for that particular family group. They all interact with each other like any ordinary family even though they are not related by blood.

